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معاون اول قوه قضائیه گفت: آدم غیرمسئولی 
مصاحبه می کند و می گوید در فلان شرکت 
۹۲ هزار میلیارد تومان اختلاس شده است. 
ما بررســی کردیم و دیدیــم این چیزی که 
گفته شــده نبوده است. اگر چه تخلفی بوده 

ولی ۹۲ هزار میلیارد نیست .
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام و المسلمین 
مصدق در یک نشســت خبری گفت: برای 
اولین بار بعد از انقلاب در دســتگاه قضایی 
اتفاقی رخ داده و آن تشکیل قرارگاه عملیاتی 
پیگیری فرامین و سیاست های ابلاغی مقام 
معظم رهبری در خصوص قوه قضائیه است.  
امروز قوه قضائیه بیش از هر زمان دیگری با 

برنامه در حال حرکت است.
وی افــزود: برنامه عملیاتی این قرارگاه برای 
دادگستری های سراسر کشــور است و سه 
ماهه سال جاری یعنی  دی و  بهمن و اسفند 
ماه در حال اجرا به صورت پایلوت است و از 
اول ســال ۱۴۰۲ تا پایان سال بعنوان برنامه 
به صورت جدی در سراســر دادگستری های  

کشور تشکیل خواهد شد.
معاون اول قوه قضائیه درباره وظایف قرارگاه 
گفــت: همه می دانید هفتم تیرماه هفته قوه 
قضائیه اســت و  رئیس قــوه قضائیه و دیگر 
مســئولان قضایی خدمت رهبری مشــرف 
می شــوند و در ســال جاری این اتفاق افتاد 
ولی متفاوت با سال های پیشین بود. رهبری 
محورهایی را به عنوان مطالبه از قوه قضائیه 
بیان کردند که همین محورها، مطالبه مردم 
اســت و ۸ محور در سخنان حضرت آقا بود. 
همان روز ما تصمیــم گرفتیم برای مطالبه 
گری مطالب آقا، برنامــه ریزی جدی انجام 
شــود و تا سال آینده که  رئیس  قوه قضائیه 
خدمت رهبری گزارش می دهند در رابطه با 

همین محورها گزارش دهند.
وی افزود: پیشنهاد شد قرارگاه عملیاتی برای 
پیگیری این محورها تشــکیل شود. قرار گاه 
عملیاتــی پیگیری فرامین و سیاســت های 
رهبری با اعضا تشــکیل شــد و مسئولیت 
قرارگاه با معــاون اول و دبیر قرارگاه معاون 
راهبردی اســت و اعضای این قرارگاه علاوه 
بر معاون اول قوه قضائیه و معاون راهبردی، 
رئیس دیوان عالی کشــور  و دادستان کل و 

رئیس حوزه ریاســت قوه قضائیه و دادستان 
انتظامــی قضات و رئیــس مرکز حفاظت و 
اطلاعات قوه قضائیه و یک شــخص حقیقی 
به انتخاب رئیس قوه قضائیه است.  قرار گاه 
تشــکیل شــد و تاکنون ۱۲ جلسه مستمر 
داشته اســت و مصوبات مهمی در خصوص 
حل مشــکلات مردم و مطالبــه گری مردم 
تشــکیل و برنامه یکســاله آن تدوین شده 
است. علاوه براین برنامه ها سالیان سال ادامه 
دارد و بگونه ای است که ۷ تیر ۱۴۰۲ بتوانیم  

گزارشی خدمت رهبری ارائه دهیم.
معــاون اول قوه قضائیه دربــاره نتیجه این 
جلسات در قرارگاه گفت: سامانه ای در حوزه 
معاونت اول  برای پیگیری  پرونده های مهم 

و ملی تشکیل شده است.
مصدق تاکید کرد: آدم غیرمسئولی مصاحبه 
می کند و می گوید در فلان شرکت ۹۲ هزار 
میلیارد اختلاس شده است. جامعه حق دارد 
که بررسی کند این ۹۲ میلیارد کجاست؟ ما 

بررسی کردیم و دیدیم این چیزی که گفته 
شده نبوده است. اگر چه تخلفی بوده ولی ۹۲ 
هزار میلیارد نیست . قوه قضائیه وارد بررسی 
شــد  و تا این لحظه کارشناسی های انجام 
شــده حاکی اســت که حداقل بیش از ۵۰ 
درصد مبلغی که عنوان شده نبوده است. چرا 
جامعه را متشنج می کنید؟ یکی از دستورات 
رهبری این بوده که امنیت روانی ایجاد شود.
وی افزود: بیش از ۵۰ مورد از ســاختارهای 
فسادزا شناسایی شده که ان شاءالله در عمل 

خواهیم دید نتیجه چه خواهد بود.
معاون اول قوه قضائیه در پاســخ به سوالی 
درباره اینکه اگر پرونــده  ۹۲ هزار میلیارد، 
اختلاس نیست چه عنوانی دارد؟ گفت: من  
نگفتم اختلاس نیست. من گفتم مبلغی که 
گفتند اشــتباه است و اینکه اختلاس هست 
یا نیســت مربوط به قاضی است لذا کسانی 
که مسئولیتی در این خصوص ندارند، جامعه 
را متشــنج نکنند. چرا اظهار نظر می کنند؟ 

قاضی باید اظهار نظر کند و بگذاریم جامعه 
آرامش داشته باشد.

وی دربــاره نحوه جذب و گزینش قضات در 
قرارگاه گفت: تدبیری در قرارگاه  برای نحوه 
جذب و گزینش قضات در نطر گرفته شــده 
است. حتما باید فرایندی که در نحوه جذب 
قضات اســت تغییر کند زیــرا گاهی فردی 
که در آزمون شــرکت می کند دو سال طول 
می کشد. ما  باید به سمت نخبه گزینی برویم 
و حتمــا برای جذب قضات در قوه قضائیه از 
نخبگان  استفاده کنیم. باید آمادگی داشته 
باشیم وقتی رئیس دادگستری و ... می خواهد 
عوض شــود  جایگزین داشــته باشــیم و  
امیدواریم تا ســه الی چهارماه آینده گزارش 
دهیم که  همایشــی برگزار کردیم و  ۵۰۰ 
مدیر به عنوان دادستان یک شهرستان و ... 

به صورت آماده داریم.
معاون اول قوه قضائیه درباره اینکه چه زمانی 
آرای محاکم در ســامانه  منتشــر می شود؟ 

گفت: مقدمــات اولیه انجام شــده و تعداد 
متنابهی از آرا در برخی پژوهشگاه ها از جمله 
پژوهشــگاه قوه قضائیه قابل دسترسی است 
و بیــش از ۴ میلیــون رای همین الان قابل 
استفاده است و  سعی داریم در آینده با توجه 
به راه انداری سامانه ها از جمله سامانه  تناد 
)تحلیل و نقد آراء دادگستری( آرا اعلام شود. 

ما بر روی این موضوع کار می کنیم.
وی درباره گزارش وضعیت اجرای سند تحول 
گفت: یکی از ماموریت قرارگاه عملیاتی این 
است که  بررســی کند چه مقداری از سند 
تحول اجرا شده و چه مقدار اجرا نشده است 
و این کار در حال انجام اســت.  ان شاءالله در 
پایال یکسال سال  ۱۴۰۲ این اتفاق می افتد.

وی ادامه داد: قرارگاه عملیاتی دایمی اســت 
و همواره نســبت به آنچه در دادگستری رخ 
می دهــد و هر لحظه برنامه اجرایی که برای 
اســتان ها پیش بینی شــده اســت را رصد 

می کند.
معــاون اول قوه قضائیه دربــاره اینکه مردم 
و مراجعان به دادگســتری چه زمانی  نتایج 
قرارگاه را مشــاهده خواهند کــرد؟  گفت: 
برخی برنامه ها در بازه زمانی سه ماهه محقق 
می شــود و برخی ۶ ماهه باید محقق شود و 
انچه در قــرارگاه رخ داده فقط برنامه ریزی 
شده است و هنوز عملیاتی نشده است و بیش 
از ۵۰ درصد برنامه ریزی محقق شده و بعد 
از تکمیل برنامه ها و اجــرای برنامه ها مردم 
می تواننــد ۶ یا ۹ ماهه مطالبه گری کنند و  

ما پاسخ می دهیم.
معاون اول قوه قضائیــه درباره اصلاح قانون 
اخلالگــران و مفســدان اقتصــادی و اینکه  
موضوع اســتجازه به کجا رسید گفت: ما  از 
مجلس گله داریم. به اقتضای آن زمان رئیس 
قــوه قضائیه وقت تشــخیص دادند با آیین 
دادرســی عادی نمی توان به جرایم مفسدان 
رسیدگی کرد و اجازه موقتی از مقام معظم  
رهبــری گرفتند تا در برخی موارد نســبت 
به جرایم مفســدان رسیدگی کنند.  همواره 
مشــی مقام معظم رهبری ان است که هیچ 
وقت تخلفی از قانون صورت نگیرد و گفتند  
در بــازه زمانی اجازه این کار را می دهم ولی 

بروید و قانون را  اصلاح کنید. 

معاون اول قوه قضائیه:

اختلاس ۹۲ هزار میلیاردی نداشتیم

مصطفی کواکبیــان رئیس کمیته انتخابات خانه احزاب 
ایران در گفتگویی از برگزاری همایش این خانه در روز شنبه 
هشتم بهمن از ساعت ۱۴ الی ۱۷ در محل تالار وزارت کشور 

با عنوان آسیب شناسی دو انتخابات اخیر در ج.ا.ا خبرداد.
به گزارش مردم سالاری آنلاین،این عضو شورای مرکزی 
خانــه احزاب گفت: همانگونه که قبــلًا چندین همایش از 
سوی کمیته روابط بین الملل در وزارت کشور برگزار کردیم 
در دوره جدید فعالیت خانه احزاب هم با پیشــنهاد کمیته 
انتخابات و مصوبه شــورای مرکزی قرار اســت با حضور و 

سخنرانی  وزیر کشور همایش مذکور برگزار شود.
علاوه بر خوشــامدگویی و ارائه دیدگاه از ســوی جناب 

آقای متکی به عنوان رئیس کنونــی خانه احزاب، ۹ نفر از 
سه فراکسیون اصولگرا و مستقل و اصلاح طلب ) که اسامی 
آنان از طریق فراکســیون های مذکور تعیین شــده است ( 
سخنراني خواهند داشــت و طبق روال همایش های قبلی، 
قراراست اینجانب هم جمع بندی دیدگاه ها ونکات مشترک 
راهکارهای سه فراکســیون برای افزایش مشارکت و شور و 

نشاط آحاد مردم در عرضه انتخابات آینده را ارائه دهم.
کواکبیان در پایان اظهار داشت: در این همایش علاوه بر 
دبیران کل احزاب، دو نفر اعضای شورای مرکزی هر حزب 
نیز از سوی رئیس خانه احزاب دعوت شده اند و این همایش 

با حضور اصحاب رسانه و خبرنگاران برگزار خواهد شد.

یــک فعال سیاســی اصلاح طلــب درباره نتیجــه دیدار 
اصلاح طلبان با شــمخانی گفت: بنا بــود اگر آقایان قبول 
کنند افرادی انتخاب شــوند تا خدمت رهبری برسند و با 
ایشــان هم ملاقات کنند تا مسائل روشن ترخدمت ایشان 
گفته شود اما تا امروز خبری از اجابت این درخواست نشد 

و جلسات گفت وگو هم ادامه پیدا نکرد.
حجت الاســلام محمد اشــرفی  اصفهانی فعال سیاســی 
اصلاح طلب در گفت وگو  با ایلنا، درباره توقف گفت وگوهای 
چهره های سیاسی اصلاح طلب با ســران نظام، گفت: دو 
جلســه از شــورای عالی امنیت ملی از ما دعوت کردند و 
دو هفته متوالی با آقای شــمخانی صحبت کردیم. آن ها 
نظرات ما را خواســتند و ما هــم آنچه درباره حوادثی که 
اتفاق افتاده به نظرمان رسید، گفتیم و درباره چرایی این 
اتفاقات صحبت های خــود را انجام دادیم و برای حل آن 

راه حل هایی هم ارائه کردیم. وی افزود:  بنا بود اگر آقایان 
قبول کنند افرادی انتخاب شوند تا خدمت رهبری برسند 
و با ایشــان هم ملاقات کنند تا مســائل روشن ترخدمت 
ایشــان گفته شود اما تا به امروز خبری از این درخواست 
آقایان و ملاقاتی که قرار بو د همه اعضایی که دعوت شدند 
تا انتخاب شــوند، نشد و جلسات گفت وگو هم ادامه پیدا 
نکرد. اشــرفی اصفهانی در پاســخ به این سوال که علت 
توقف گفت وگوهــا را چه می دانید، گفت: قرار بود افرادی 
که موقعیت و جایگاه شــان طوری اســت کــه می  توانند 
حرف شان را بزنند، مصلحت جامعه، نظام و کشور را بیان 
کنند بیایند تا این مسائل گفته شود البته در جلساتی که 
حضور داشــتیم، این موارد مطرح شد و در نهایت تصمیم 
نهایی این بود که اگر لازم باشد، رهبری بپذیرند چند نفر 
انتخاب شوند تا خدمت ایشــان بروند و مسائل را مطرح 
کنند. وی افزود: ریشــه مسائل مطرح شده بیشتر مربوط 
به مســائل و بحران های اقتصادی کشور بود که در حال 
رســیدن به نقطه بحران هستیم. یعنی واقعا مردم در این 
فشــار اقتصادی جان به لب شــده اند و همه این موارد را 
می گوینــد. بنده چندین بار که با آیــت الله جوادی آملی 
صحبت کردم ایشــان هم این مســائل را گفتند. اشرفی 

اصفهانی تصریح کرد: همه می  دانند که مشــکلات امروز 
بیشــتر مسائل اقتصادی است و همین مشکلات است که 
مردم را در تنگنا قــرار داده و به همین دلیل آقایان لازم 
دیدند اگر بشــود خدمت رهبری برســند تا مسائل گفته 
شود و راه حلی برای آن پیدا شــود تا دوباره این اتفاقات 
تکرار نشــود و خاتمه پید اکند اما دربــاره برگزاری این 
جلســه دیگر به ما اطلاعی ندادنــد. وی تصریح کرد: این 
دیدار برای دو تا سه هفته قبل بود اما اگر قرار بر تشکیل 
جلسه بود به ما صددرصد اطلاع می دادند تا در جلسه ای 
قرعه کشی کنیم و افرادی انتخاب شوند و  به دیدار رهبری 
بروند. این درخواست به صورت شفاهی توسط جمعی به 
آقای شمخانی ارائه و بعدها ثبت شد اما از جلسات بعدی 

خبری نشد.
اشــرفی اصفهانی در پاسخ به این سوال که واکنش آقای 
شمخانی نســبت به این درخواســت چه بود، گفت: این 
درخواســت از طرف آقای شــمخانی پذیرفته شد تا این 
دیــدار انجام شــود که در آن دیــدار راه حل ها برای حل 
مســائل پیدا شود تا مشــکلات برطرف شود و بعد از آن 
اعتراضات به مسیر بدتری کشیده نشود. وی تصریح کرد: 
به هرحال وضعیت امروز ســاکت است اما نباید بار دیگر 

این اتفاقات رخ دهد. باید تمام این دردها به شکل روشن 
و واضح خدمت رهبری گفته شــود تــا رهبر انقلاب درد 

مردم را بدانند. 
البتــه رهبری از اخبار و اطلاعات با خبر هســتند اما در 
هر صورت عقلا و علما باید بنشینند راه حل اساسی برای 
حل مشکلات پیدا کنند. اشــرفی اصفهانی تصریح کرد: 
آقایان باید هوشــیار باشــند تا گشایشی در زندگی مردم 
اتفاق بیافتد. خیلی روی مردم فشــار وجود دارد و ممکن 
است این فشارها زندگی مردم را از پای در بیاورد. معضل 
کشور ما مشکلات اقتصادی، تورم افسار گسیخته و گرانی 
اســت ما امیدواریم هیئت دولت و مســئولان اقتصادی 
فکری برای حل مشــکلات کرده تا این فشارها بر زندگی 

مردم کمتر شود. 
اخیرا در مورد اعضای کمیســیون تلفیق شنیدم که این 
کمیســیون ۴۵ نفر عضو دارد که ۴۰ نفرشان متخصص 
در مســائل اقتصادی نیســتند. بنابرایــن حضور چنین 
افــرادی در کمیســیون تلفیقــی که می خواهــد برای 
بودجه کشــور تصمیمــات مهم بگیرد چــه دلیل دارد؟ 
 امیدواریــم در نهایت این تصمیمات بــه بهبود وضعیت 

اقتصادی مردم کمک کند.

کواکبیان رئیس کمیته انتخابات این خانه خبر داد

همایش خانه احزاب ایران
برای آسیب شناسی دو انتخابات اخیر 

اشرفی اصفهانی:

شمخانی درخواست اصلاح طلبان برای دیدار با رهبری را پذیرفت اما تا امروز خبری نشده است

رئیسی: 
همه دستگاه ها بانک مرکزی را در اجرای 

سیاست های جدید ارزی یاری کنند
رئیس جمهور با اشــاره به سیاست های جدید بانک مرکزی و امیدواری فعالان 
اقتصادی به اثربخشــی آن، از مسئولان دستگاه های اجرایی خواست که بانک 

مرکزی را در اجرای موفق این سیاست ها برای مدیریت بازار ارز یاری کنند.
»سید ابراهیم رئیســی« در جلسه صبح روز چهارشنبه هیأت دولت، سازمان 
برنامه و بودجه را مکلف کرد منابع مورد نیاز وزارت بهداشت برای تأمین دارو 

و تجهیزات را با اولویت تخصیص دهد.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به سفر معاون اول خود به 
سیستان و بلوچستان و پیگیری مسائل و مطالبات اهالی شهرستان های مختلف 
استان، پاسخگویی و رفع مشکلات مردم را اولویت های دولت سیزدهم دانست.

رئیســی همچنین با اشاره به لزوم تســهیل در انجام امور گمرکی و مبادلات 
مرزی، از نهادهای مســئول از جمله دســتگاه دیپلماسی کشور خواست که 
اقدامات لازم برای بر طرف کردن مشــکلات تردد کامیون ها در مرز آســتارا 

انجام دهند.

میرکاظمی خبر داد:
بیش از۳۲۰ هزار میلیارد تومان اعتبار برای تملک 

دارایی سرمایه ای و عمرانی
رئیس ســازمان برنامه و بودجه گفت: بیــش از ۳۲۰ هزار میلیارد تومان برای 
تملک دارایی ســرمایه ای و عمرانی در بودجه منابع دیده شده است بنابراین 
به ســمتی می رویم که ثبات اقتصادی ایجاد و اقتصاد قابل پیش بینی باشــد. 
به گزارش ایرنا، مســعود میرکاظمی روز چهارشنبه در پاسخ به سوالی مبنی 
بر اینکه آیا بودجه ســال ۱۴۰۲ مقدمات رشد اقتصادی را فراهم خواهد کرد، 
گفت: بخش از این مســاله به ســرمایه گذاری دولت باز می گردد لذا براساس 
برنامه شرکت های دولتی ۵۴۰ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری در این بخش 
پیش بینی شــده است. رئیس سازمان برنامه و بودجه افزود: همچنین بیش از 
۳۲۰ هــزار میلیارد تومان برای تملک دارایی ســرمایه ای و عمرانی در بودجه 
منابع دیده شــده است. بنابراین به سمتی می رویم که ثبات اقتصادی ایجاد و 
اقتصاد قابل پیش بینی باشد. میرکاظمی با اشاره به نقدینگی بخش خصوصی 
گفت: این نقدینگی باید وارد ســرمایه گذاری های بزرگ شود. به واقع همین 
امســال ۲۶ میلیارد دلار سرمایه گذاری مدنظر بود که توسط سازمان برنامه و 
بودجه و وزارت نفت ســاماندهی شد. این قبیل رویکردها کمک می کند که از 
منابع موجود کشور برای سرمایه گذاری در پروژه هایی چون پتروپالایشگاه ها و 
میــدان نفتی آزادگان بهره ببریم. وی ادامه داد: بنابراین تعدادی زیادی از این 
نوع سرمایه گذاری ها را در سال ۱۴۰۲ ادامه خواهیم داد تا ان شاء الله بتوانیم 

به آن رشد اقتصادی مطلوب دست پیدا کنیم.

بهادری جهرمی: 
دولت دخالتی در کار کارشناسی بورس کالا 

و شورای رقابت نمی کند
علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران درباره موضع دولت نســبت به عرضه خودرو در بورس اظهار کرد: 
نگاه دولت این است که بررسی کنیم که شیوه بهتری برای مردم یعنی مصرف 
کننده واقعی وجود داشته باشد که محصول با کیفیت بهتر و قیمت مناسب تر 
در اختیــار مردم قــرار گیرد. باید اجازه دهیم تا نظر نهادهای کارشناســی و 
کارشناســان این حوزه گرفته شود تا هر شیوه ای که مناسب تر است، انتخاب 
شــود. وی ادامه داد: اینکه دلالان بخواهند تاثیرگذاری داشته باشند و سودی 
به جیب دلالان برود، یا اینکه از ســوی دستگاه های نظارتی یا هر مجموعه ای 
به نهادهای تخصصی و کارشناسی فشار وارد شود تا این نهادها با اعمال فشار 
تصمیم گیری کنند، اثرش اســتمرار مشــکلات چند ده ساله ای است که در 
حوزه خودرو  داشته ایم. بهادری جهرمی اضافه کرد: همانطور که گفتم باید اجازه 
دهیم نظرات نهادهای کارشناســی این حوزه گرفته شــود و هر شیوه ای که 
مناســب تر و به نفع مردم است، انجام شود. دولت از این منظر دخالتی در کار 
نهادهای تخصصی نمی کند تا بهترین شیوه به نفع مصرف کننده اعمال شود. 
اجازه بدهید دولت دخالتی در کار کارشناســی چه بورس کالا و چه شــورای 

رقابت نکند ، هر تصمیمی بگیرند دولت به همان ملتزم خواهد بود.

قوه قضائیه: 
حسن فیروزی در حال فرار از کشور بازداشت شد

اعــلام کرد که  قوه قضائیه 
شخصی به نام حسن فیروزی 
در حال فرار از مرزهای آبی 
کشــور بازداشت شده است.  
قــوه قضائیه  مرکز رســانه 
اعلام کرد: در هفته های اخیر 
رســانه های معاند و بازوهای 
با  آن ها در فضــای مجازی 
انتشــار تصاویری از فردی به نام حسن فیروزی، عملیات  رسانه ای گسترده ای 
انجام داده  و اخبار مختلفی درباره وضعیت نامســاعد این فرد در زندان منتشر 
کردند. در خصوص نامبرده ادعاها و داستان های عجیب و مختلفی مطرح شده 
بود؛ از اینکه وی در زندان اوین در آســتانه اعدام قرار دارد تا انتشار یک فایل 
صوتی؛ همچنین این دروغ مطرح گردید که حسن فیروزی به دلیل  شکنجه، 
به کما رفته اســت و خانواده اش او را در یک بیمارستان که محل و اسم آن را 

نمی دانسته اند ملاقات کرده اند.
اما پس از بررســی های دقیق انجام شده، مرکز رسانه قوه قضائیه در اطلاعیه 
ای که در تاریخ دوم بهمن ۱۴۰۱ منتشر کرد اعلام نمود: فردی به نام حسن 
فیروزی با جرائم ذکر شده در ادعاهای مطرح شده توسط معاندین، نه تنها طی 
ماه های گذشته حکم محکومیت و کیفرخواست، نداشته بلکه در هیچ کدام از 

زندان های ایران در بازداشت یا گذران دوران محکومیت نیز نیست.
برهمین اســاس و پس از حجم تبلیغات گســترده معاندین روی نام حســن 
فیروزی که به قول و گفته دروغین آن ها تحت شکنجه های سخت قرار داشت 
و حتی از بدن کبود و زخمی خود از داخل زندان عکس به بیرون ارسال کرده 
بود، بررسی های فنی دســتگاههای امنیتی درخصوص یافتن فردی با چنین 
مشخصاتی آغاز شد تا اینکه بلافاصله اطلاعات جدیدی از این فرد بدست آمد.
این فرد که به گفته خودش بنا به درخواست شبکه های رسانه ای معاند تصاویر 
و فایل هــای صوتی خود را در اختیار آن ها قــرار می داد، با اقدامات  اطلاعاتی 
و امنیتی ســربازان گمنان امام زمان )عج( و با دستور مقام قضایی در جنوب 

کشور دستگیر شد.
حســن فیروزی که روز ســوم بهمن ماه و یک روز پــس از اعلام خبر مرکز 
رسانه قوه قضائیه در حال فرار از مرزهای کشور در محدوده آب های سرزمینی 
جمهوری اســلامی ایران نزدیک جزیره قشم بازداشت و شب گذشته با پرواز 
شماره ۱۲۴۱ به تهران منتقل شده است در اولین اظهارات خود بیان کرد: در 

مدت زمان مفقودی به جنوب کشور رفته بودم.
وی همچنیــن درخصوص تصاویر و فایل های صوتی منتســب به خود گفت: 
فایل ها را خودم تهیه می کردم و به درخواســت مدیران کانال و یک شــبکه 
رسانه ای معاند تهیه و برایشان ارسال می کردم. از آن جایی که عکس  های من 
در شبکه های مجازی به صورت گسترده منتشر شده بود، مدیران رسانه ای که 
با آن ها در ارتباط بودم از من خواســتند تا دستورات و خواسته هایشان را اجرا 
کنم. وی در واکنش به اینکه آیا در هفته های اخیر در بازداشــت بوده و مورد 
ضرب و شــتم قرار گرفته گفت: من حتی یک روز هــم در پی حوادث اخیر 
کشــور دستگیر نشده و در بازداشــت نبوده ام. هیچ جای بدنم کبود نیست و 
هیچ گاه تحت شکنجه قرار نگرفته ام. حسن فیروزی در تشریح اقدام اخیر خود 
برای سناریوســازی بازداشت و شکنجه در زندان های جمهوری اسلامی ایران 
گفت: چون به طلبکاران خود بدهی داشتم برای همین تصمیم گرفتم از خانه 
فرار کنم و به همین دلیل در تاریخ ۲۹ آبان ماه ضمن فرار از منزل ســناریوی 
بازداشت و شکنجه خود را طراحی و آن را با اعضای رسانه های خارج از کشور 
مطرح کردم. قصدم این بود تا بتوانم از این داستان به نفع خودم استفاده کنم 
و با ربط دادن موضوع دســتگیریم به اتفاقات اخیر در کشور عنوان کردم که 
توســط ماموران امنیتی بازداشت و روانه زندان شــده ام تا از دست طلبکاران 
نجات پیدا کنم. پس از بازداشت و انتقال به تهران، اتهام تبلیغ علیه نظام و نشر 
اکاذیب به حسن فیروزی تفهیم شده و تحقیقات تکمیلی در مورد او و اقدامات 
مجرمانه اش در این پرونده ادامه دارد که متعاقبا اطلاع رسانی لازم در خصوص 

آن صورت خواهد گرفت.

اخبار کوتاه

ادامه از صفحه 1
۷. پیگیری های حقوقی برای بازپس گیری اموال ایرانیان که از ســوی خاندان 
پهلوی سرقت شده اســت، اگرچه تاکنون به دلیل کارشکنی های خارجی به 
نتیجه نهایی نرسیده است لکن علیرغم وجود شواهد و اسناد انکارناپذیر، تنها 
راه اثبات ادعای ســلطنت طلبان برگزاری یک دادگاه صالح برای رسیدگی به 
این اتهامات و گزارش دقیق این خاندان از دارایی ها و اموال خود و منشأ آن ها 
می باشد. ۸. از شما که رسالت کاری تان پیگیری و استیفای حقوق مردم است، 

این انتظار می رود به جای سعی در توجیه یا نفی خیانت های پهلوی و اموال به 
 تاراج رفته ایرانیان از سوی این خاندان منفور، اطلاع رسانی و پیگیری های لازم 

را برای اعاده این اموال به مردم ایران انجام دهید.
۹. ما همچنان از انجام هرگونه پژوهش تاریخی و بررســی اســناد و خاطرات 
نزدیــکان دربار درخصــوص جنایت ها و خیانت های دوران پهلوی اســتقبال 
می کنیم و معتقدیم ایام الله دهه فجر فرصت مناسبی برای بازخوانی عملکرد 

تباه این خاندان در دوران حکومت دیکتاتوری خود است.

 1- https://www.telegraph.co.uk/news/2023/01/18/irans-ageing-lead-
ers-losing-control-just-like-shah/
  2- https://ccfd-terresolidaire.org/wp-content/uploads/2022/01/Biens-
mal-acquis_A-qui-profite-le-crime-.pdf
  3- https://www.csmonitor.com/1980/0423/042306.html
  4- https://www.nytimes.com/1979/01/10/archives/bankers-say-
shahs-fortune-is-well-above-a-billion-state-and-royal.html
  5- https://www.washingtonpost.com/archive/politics/1979/01/17/
pahlavi-fortune-a-staggering-sum/ef54b268-15c5-4ee5-b0a1-
194f90d87bba/
  6- https://irdc.ir/fa/news/6438
  7- http://fna.ir/6nfge

جوابیه

مستندات دزدی های خاندان پهلوی به روایت منابع خارجی

ادامه از صفحه 1
همچنیــن تداوم خصومت ایــران و غرب در حالی که 
اکثر کشــورهای عضو اکو روابط خوب یا نزدیکی با غرب 
و ایــالات متحده دارند یکــی از مهمترین دلایل ضعیف 
شــدن اکو محسوب می شود.  همچنین تحریم های ایران 
سبب شده اســت تا توانایی های بالقوه آن تحلیل روند و 
نتواند به اســتفاده از توانایی هایش در تقویت همکاری در 

سازمان هایی نظیر اکو همت گمارد.
حتــی در برهه ای کــه روابط خصمانه ایــران و غرب 
فروکــش کرده و دو طرف بــه مصالحه هایی تن داده اند، 
نظیر دوره برجام یا حتی قبلتر در دوره دولت اصلاحات، 
ایران به جای توجه به همســایگان و قدرت بخشــیدن 
به ســازمان اکو که خود مبتکر آن اســت، توجهی به آن 
نداشته و عمده توجه خود را متوجه تعامل با غرب کرده و 
انرژی خود را صرف چگونگی برخورد با آن و روابط افتان 

و خیزان با آن کرده در حالی که از منطقه و سازمان هایی 
نظیر اکو غافل بوده است.

از این فراتر می توانیم ادعا کنیم، ایران که در برهه هایی 
برای پیوســتن بــه پیمان ها تلاش کــرده و حتی برای 
پیوستن به پیمان شــانگهای تا چین رفته و زحمت های 
پیوســتن به این پیمان را برای خود خریده، هیچ برنامه 
تعریف شــده ای برای ارتقا و تقویت سازمان اکو نداشته 

است. 
در حالی که رقیب آن، یعنی ترکیه، سازمان دولت های 
تــرک زبان را تــدارک دیده و مــی رود پیمانی بزرگ با 
محوریت نژادی و زبانی برای خود ایجاد کند؛ پیمانی که 
انتقادهای بسیاری به آن وارد است، اما واقعا اگر سازمان 
اکو می توانســت به قدری بااهمیت باشــد که بسیاری از 
نیازهای دولت ترکیه را برآورده کند آیا این کشور به سراغ 

تاسیس سازمان دولت های ترک زبان می رفت؟

 در حالی کــه اکو با ظرفیت هایی کــه دارد می تواند 
در برابــر اتحادیه هــای منطقه ای نظیــر اتحادیه عرب و 
شورای همکاری خلیج فارس فعالتر شود و حتی مکملی 
برای اتحادیه ای نظیر اوراســیا باشد تا کشورهای عضوی 
که منافع مشــترکی بــا این اتحادیه دارنــد از آن انتفاع 
بیشتری ببرند.  گسترش همکاری های ورزشی، فرهنگی، 
اقتصادی، امنیتی و سیاســی می تواند به کشورهای عضو 
اکو انگیزه دهد تا به این ســازمان صرفا به چشــم »یک 
ســازمانی که هست« ننگرند و آن را صرفا مناسبتی برای 

دورهمی وزرا و روسای جمهور نبینند. 
کشورهای عضو سازمان اکو همگی کشورهایی هستند 
که در عین حضور در یک منطقه جغرافیایی مشــترک و 
برخورداری از مشــترکات بسیار فرهنگی، از نوعی انزوای 
منطقه ای رنج می برند، این موضوع خود می تواند انگیزه ای 
کافی به کشورهای عضو دهد تا تلاش بیشتری برای حفظ 
و تقویت سازمان اکو صرف کنند و برای قدرت بخشیدن 

به آن تمایل بیشتری داشته باشند. 

ترکیــه که از اروپا رانده شــده و در منطقه بســیاری 
کشــورها به ویژه کشــورهای عربی به آن نــگاه رقابتی 
دارند، ایران که در منطقه عربی به چشــم کشوری رقیب 
یا حتی غیردوســت نگریسته می شود، کشورهای آسیای 
مرکزی که در عین اختلافات دوجانبه با یکدیگر، از سوی 
قدرت بزرگتر منطقه یعنی روســیه از نگاه بالا – پایینی 
آن احساس رنج می کنند، پاکستان که بزرگترین همسایه 
آن، هند به آن به چشم یک کشور مزاحم می نگرد، همگی 
می توانند انگیزه ای داشته باشند تا در سازمان اکو فعالیت 

و پویایی بیشتری داشته باشند.
شایسته اســت دولت سیزدهم که شــعار و داعیه دار 
گســترش روابط با همســایگان و اولویــت دادن به آنها 
بــر هرگونه رابطــه بین المللی دیگر در عرصه سیاســت 
خارجی خود اســت، به سازمان اکو به دیده یک پتانسیل 
ویژه بنگرد تا از ظرفیت های آن اســتفاده بیشــتر شود. 
 ســازمانی کــه می تواند در حل بســیاری از مشــکلات 

کشور کمک رسان باشد.

یادداشت

اکو، غفلت ما و چند نکته


